

# តើយើងអាចរំពឹងអ្វីពីព្រះនៅពេលឥឡូវនេះ ?

## សេចក្តីផ្តើម

ដើម្បីជាការឆ្លើយតប ចំពោះវិបត្តិសាកលនៃជំងឺកូវីដ១៩ លោកធីម (Tim) បានចងក្រងសំណួរតែងសេចក្តីថ្មីនេះ ស្តីពីការទុកចិត្តព្រះ ក្នុងពេលមានបញ្ហា។



ខ្ញុំចង់ឲ្យព្រះបញ្ឈប់មេរោគកូវីដ១៩បានឆាប់បំផុត។ ខ្ញុំព្រួយបារម្ភសម្រាប់ខ្លួនខ្ញុំ ហើយជាពិសេសសម្រាប់មនុស្សទាំងអស់ ដែលខ្ញុំស្រឡាញ់ និងយកចិត្តទុកដាក់ចំពោះ។ ខ្ញុំអធិស្ឋានទូលសូមព្រះការពាររូបខ្ញុំ គ្រួសាររបស់ខ្ញុំ និងមនុស្សគ្រប់គ្នា ហើយគ្រប់ទីកន្លែង។ ប៉ុន្តែ នៅពេលដែលចំនួននៃអ្នកឈឺ និងស្លាប់ ចេះតែកើនឡើង ព្រមទាំងមានការព្យាករណ៍ថា វានឹងកាន់តែធ្ងន់ធ្ងរឡើងថែមទៀត នៅសប្តាហ៍ខាងមុខ នោះខ្ញុំក៏កាន់តែមានក្តីថប់បារម្ភឡើងថែមទៀតដែរ។ ជាក់ស្តែង មិនមែនមានតែខ្ញុំម្នាក់ឯងទេ ដែលមានអារម្មណ៍បែបនេះ។

ចុះនឹងទៅយ៉ាងណា ប្រសិនបើព្រះទ្រង់មិនជួយ? មានមនុស្សរាប់ម៉ឺននាក់បានស្លាប់ ហើយក៏នឹងមានច្រើនថែមទៀត។ ដោយមានបទពិសោធន៍កន្លងមក តើសមហេតុផលដែរឬទេ ដែលត្រូវរំពឹងថា ព្រះទ្រង់នឹងធ្វើអ្វីមួយ នៅក្នុងពេលដែលមានវិបត្តិសាកលនៃជំងឺកូវីដ១៩នេះ? បើដូច្នោះមែន តើយ៉ាងដូចម្តេចទៀត?

ខាងឯវិញ្ញាណ មនុស្សយើងភាគច្រើន កំពុងតែស្ថិតក្នុងដំណាក់កាលនៃការដង្ហោយហៅ “ព្រះអង្គអើយ សូមជួយទូលបង្គំផង!” យើងកំពុងឈោងទៅឯព្រះ ដើម្បីទទួលបានជំនួយពីទ្រង់បែបណាក៏បានដែរ។ រីឯពួកយើងខ្លះទៀតវិញ ក៏កំពុងតែរិះគិតពីសំណួរទេវវិជ្ជាស៊ីជម្រៅផ្សេងៗផងដែរ ដូចជា “តើព្រះជាម្ចាស់គង់នៅទីណា? តើព្រះអង្គខ្វល់អំពីការឈឺចាប់របស់យើងឬទេ? ហេតុអ្វីបានជាព្រះអង្គមិនព្រមធ្វើការបន្ថែមទៀត ដើម្បីជួយយើង? ប្រសិនបើព្រះអង្គមិនបញ្ឈប់ការវាយប្រហារនៃជំងឺនេះ តើយើងអាចរំពឹងអ្វីពីទ្រង់?”



រូបថត: Francois Mori/Associated Press

សំណួរទាំងនេះបាន និងនៅតែសមហេតុផលចំពោះខ្ញុំផ្ទាល់។ ចាប់តាំងពីពេលដែលកូនទីមួយរបស់ បានស្លាប់ដោយរលូត ហើយម្តាយរបស់ចាប់ផ្តើមមានជំងឺតហឹតរ៉ាំរ៉ី ចំណែកខ្ញុំក៏ពិនិត្យឃើញមានជំងឺដែល អាចបាត់បង់ជីវិត នៅថ្ងៃបន្ទាប់ ក្រោយដែលកូនប្រុសរបស់ខ្ញុំបានកើតមក ពេលនោះខ្ញុំបានបន្តសួរសំណួរមួយ ហើយមួយទៀត ដូចជាសំណួរខាងលើនោះ។ ចំណុចសំខាន់ គឺខ្ញុំគ្រាន់តែចង់ដឹងថា តើ “ខ្ញុំអាចទុកចិត្តព្រះ បានឬទេ? ហើយបើទុកចិត្តបាន តើទុកចិត្តសម្រាប់រឿងអ្វីខ្លះ?”

ខ្ញុំមានអារម្មណ៍ដឹងពីភាពបន្ទាន់នៃសំណួរទាំងនេះថែមទៀត នៅក្នុងពេលដែលមានវិបត្តិ ប៉ុន្តែ សួរ សំណួរទាំងនេះយ៉ាងទៀតទាត់ នៅក្នុងប្រទេសមីយ៉ាន់ម៉ា ជាទីកន្លែងដែលខ្ញុំបម្រើរយៈពេល៦ខែ ក្នុងមួយឆ្នាំ ហើយជាទីកន្លែងដែលការងារទុក្ខរបស់មនុស្ស ពិតជាងាយធ្វើឲ្យខ្ញុំមើលឃើញ ជារៀងរាល់ថ្ងៃ។ តាមការពិត សំណួរទាំងនេះតែងតែនៅជាប់ខ្លួនខ្ញុំជានិច្ច ព្រោះវាគ្មានចម្លើយ ដែលធ្វើឲ្យខ្ញុំស្តប់ចិត្តខាងសតិបញ្ញាទាំងស្រុង ឬដែលធ្វើឲ្យខ្ញុំកើតទុក្ខ និងថប់បារម្ភទាំងស្រុងទេ។ មានការជាច្រើន ដែលយើងប្រាថ្នាចង់យល់អំពីព្រះ ប៉ុន្តែ មិនទៅរួចនោះឡើយ។ ក៏ប៉ុន្តែ អ្វីដែលយើងជឿ និងការដែលយើងប្រព្រឹត្តដោយសេចក្តីជំនឿរបស់យើង នៅតែ ធ្វើឲ្យមានភាពខុសគ្នាយ៉ាងសំបើម ក្នុងសមត្ថភាពរបស់យើង ដើម្បីដោះស្រាយជាមួយការលំបាក ហើយនិង អនាគតដ៏មិនច្បាស់លាស់។

នៅសប្តាហ៍ដែលនឹងមកដល់ខាងមុខ ខ្ញុំនឹងនិយាយអំពី សេចក្តីពិតខាងវិញ្ញាណទាំងប្រាំពីរ ដើម្បីការ ទុកចិត្តព្រះ នៅក្នុងពេលមានបញ្ហា។

១. ចូរចងចាំថា អ្នកមានសមត្ថភាពនៅមានកម្រិត ក្នុងការយល់ពីព្រះហឫទ័យ និងពីផ្លូវរបស់ ព្រះជាម្ចាស់។ ដូច្នេះ ទទួលយកអស់ទាំងការដែលទ្រង់ប្រទានមកចុះ។
២. ចូររំពឹងថា ព្រះនៅកំពុងតែធ្វើការក្នុងជីវិតរបស់អ្នក ទាំងដឹកនាំ និងតម្រង់ផ្លូវអ្នកជានិច្ច។
៣. ចូររំពឹងថា ព្រះនឹងស្តង់ចរិតលក្ខណៈ និងជំនឿ តាមរយៈបទពិសោធន៍នៃការងារទុក្ខរបស់អ្នក។
៤. ចូរទទួលយកការលើកទឹកចិត្តពីឱកាស ដើម្បីរួមចំណែកក្នុងការងារទុក្ខរបស់ព្រះគ្រីស្ទ។
៥. ចូរតោងជាប់តាមព្រះយេស៊ូវគ្រីស្ទ ដែលសន្យាថា ទ្រង់មិនដែលបោះបង់អ្នកចោលឡើយ។
៦. ចូរឈប់មានក្តីថប់បារម្ភ តែចូរអធិស្ឋាន ហើយអរព្រះគុណព្រះអង្គវិញ។
៧. ចូរកុំភ្លេចឲ្យសោះថា ការទុកចិត្តគឺជាជម្រើស។ (រឿងរបស់ខ្ញុំផ្ទាល់)

កម្រងនៃសំណើរតែងសេចក្តីនេះ មិនមែនដើម្បីឆ្លើយនូវរាល់សំណួរទាំងអស់ ដែលពួកយើងខ្លះអាច នឹងមានចង្អុលក្នុងពេលសព្វថ្ងៃនេះ ជាពេលដែលជំងឺកូវីដ១៩កំពុងតែគម្រាមកំហែងនោះទេ។ ផ្ទុយទៅវិញ តែងសេចក្តីទាំងនេះ ផ្តល់មកនូវសេចក្តីពិតខាងវិញ្ញាណ ដែលមានមនុស្សជាច្រើននាក់រកបាននូវជំនួយ ក្នុង ពេលណា និងរាល់ពេលណាដែលជួបវិបត្តិ និងភាពអស់សង្ឃឹម។ សំណើរទាំងនេះគឺជាចក្ខុវិស័យ ដែលផុស ចេញពីព្រះគម្ពីរ ហើយត្រូវបានបញ្ជាក់ការពិត តាមរយៈបទពិសោធន៍របស់ខ្ញុំផ្ទាល់ ហើយនិងបទពិសោធន៍ របស់គ្រីស្ទបរិស័ទរាប់លាននាក់ អស់រយៈពេលជាច្រើនឆ្នាំកន្លងមកនេះ។ ទាំងអស់នេះសុទ្ធតែជាសេចក្តីពិត មិនព្រោះតែមានគេបញ្ជាក់ថាជាការពិត ដោយការធ្វើតេស្តសាកល្បងបែបវិទ្យាសាស្ត្រទេ។ សេចក្តីទាំងនេះជា សេចក្តីពិត ព្រោះវាជួយធ្វើឲ្យមានភាពប្រសើរឡើង ខាងចិត្ត គំនិត និងជីវិតរស់នៅ នៃអស់អ្នកណាដែលជឿ

ហើយរស់នៅតាមសេចក្តីពិតទាំងនេះ។ ខ្ញុំសង្ឃឹមថា អ្នកនឹងយល់ឃើញថា សេចក្តីទាំងនេះមានន័យ និងមាន  
ប្រយោជន៍ ហើយថែមទាំងយកទៅចែករំលែកទស្សនៈ ព្រមទាំងមតិយោបល់ និងសំណួរផ្សេងៗ ជាមួយគ្នា  
រៀងរាល់សប្តាហ៍។

តើអ្នកមានក្តីរំពឹងដូចម្តេចពីព្រះជាម្ចាស់?



ព្រះយេស៊ូវកំពុងប្រោសមនុស្សខ្លាក៏ឡើងវិញ (ឃ្លីហាន ៩), រូបចម្លាក់នៅ Chartres Cathedral, ប្រទេសបារាំង

Filed under [Trusting God in Troubled Times](#)

Tagged as [COVID-19](#), [crisis](#), [Faith](#), [fear](#), [God](#), [Hope](#), [spirituality](#), [trust](#)